

Appendix  
(E.)  
No. II.  
4th Feby.

Society considering the Exportation of our Agricultural Productions among the best means of enriching the Province and raising the Country in the Consideration of the World.

The Society have now the satisfaction to report having this Season had an opportunity of awarding the Premium above alluded to, for a small Flock of South Down Sheep, to a Farmer at Val-Cartier; from whose Stock and by whose mode of treatment it is confidently hoped our Farmers will not fail to make judicious use for the improvement of their flocks.

At the Ploughing Match held in October last the Competition was unusually great and the Work produced very respectable. The Society are of opinion that a progressive improvement in the opinion of ploughing is apparent at each successive Competition; a disposition to profit by the recommendations of the Society exists among our Farmers, particularly in the neighbouring Parishes; this was exemplified at the last Ploughing Match in the adoption by several Ploughmen of a modification of the customary method of harnessing their cattle.

The Society fear however, from the limited means placed at their disposition, that their labours are not attended by results commensurate with their disposition to carry to the Farming Classes such Instruction as might tend to their benefit, and which it might be in the power of the Society to communicate; this must be especially the case in the remote parts of the District, the Farmers so situated having little opportunity of attending the District Exhibitions, and for whose benefit this Society some few years since succeeded in forming several Auxiliary Societies in the Country Parishes, but which for want of sufficient pecuniary Assistance, have with a few exceptions either wholly ceased to exist, or remain in such an inefficient state as to be nearly inadequate to the purposes for which they were formed.

This Society have frequently discussed the subject of the most efficacious measures which might tend to the general melioration of Agriculture within their District and have come to the conclusion, that there are two measures of the very first Importance having each a tendency to diffuse Agricultural Information in a more effectual manner than has hitherto been practised in this Province, although common in other Countries; from the adoption of which the Society have the happiest prospect of success, and with the executive parts they would be happy to charge themselves—namely, the publication of a periodical Paper on subjects purely Agricultural for Distribution throughout the District, or even throughout the Province, with little additional labour in the execution. In the former case an annual grant of £100 permanently for at least five years, and double that Sum in the latter case, it is presumed would be sufficient to carry this desirable measure into execution.

The other Measure from the adoption of which the Society have even a better prospect of immediate benefit is the formation of a Farm of Instruction, subject to the management of this Society, at which a certain number of Pupils, the sons of Farmers, of a suitable age, might be properly initiated in the theoretical part of Agriculture on Scientific Principles, and in the operative part in its various branches as improved and now practised in Great Britain and elsewhere, so far as is applicable to this our Climate. On this Farm could be collected a stock of the most improved breed of Cattle, together with implements of the best construction, for the purpose of being gradually and generally diffused throughout the District or the Province, for such an establishment is susceptible of being founded on a scale to accommodate the Province generally.

With the prospect of facilitating the view of His Majesty's Government for the Encouragement of the growth of Hemp within these Provinces, and in the hope of materially benefiting our Farmers, could they be induced to cultivate this valuable article of Commerce, the Society recommend the establishment under Legislative Enactment of a Repository at which the Farmer might find a market for his Hemp in the rough state, as taken from the Ground, which might at the same Institution be manufactured into a marketable Article fit for Exportation; this is an object of extensive trade in the North of Europe and of vital importance to the Mother Country for the use of her powerful Navy.

The Society humbly request a pecuniary Grant of sufficient extent to enable them to prosecute their ordinary undertakings in the shape of premiums, and to enable the Auxiliary Societies to preserve an effectiveness tending to promote a spirit of enquiry and improvement in the remote parts of the District.

The Society also earnestly recommend Special Grants for the purpose of providing for the publication of an Agricultural Paper, and for the founding and permanent maintenance of a Farm of Instruction. The Society will be prepared to furnish explanation on these subjects if called on for the purpose.

The monies placed at the Disposition of this Society at the last Session of the Legislature have been expended in Agricultural Premiums, awarded at the District Exhibitions and in assistance given to such as have applied for such aid, as will appear on Inspection of the Treasurer's Accounts annexed.

The Society humbly beg leave to state, that inconveniences and obstacles to the judicious according of Premiums offered, arising from the Grants being only annually voted; to avoid which, the Society would recommend that the Grants for the advancement of Agriculture within this Province should be permanent for at least the space of four years.

The whole humbly submitted.

Quebec, 3d February 1826.

JH. PLANTE', P. A. S. Q.

agricoles comme un des meilleurs moyens d'enrichir la Province et de donner partout de la renommée au Pays.

La Société a maintenant la satisfaction de faire rapport qu'elle a eu occasion cette année d'adjuger le Prix ci-dessus, pour un petit Troupeau de Moutons des Dunes Méridionales, à un Habitant de Valcartier, et l'on espère que nos Cultivateurs ne manqueront pas d'en profiter pour l'amélioration de leurs Troupeaux.

Au parti de Labour, en Octobre dernier, la concurrence a été considérable et l'ouvrage très-bien fait. La Société est d'opinion qu'il paroît à chaque concurrence des progrès visibles dans la manière de labourer. Il existe parmi nos Cultivateurs, sur-tout parmi ceux des Paroisses voisines, une disposition à profiter des recommandations de la Société: c'est ce que l'on a vu au dernier Parti de Labour où plusieurs Laboureurs avoient adopté une modification de la méthode ordinaire d'atteler leurs Animaux.

La Société craint néanmoins que, vu les moyens limités qu'elle a à sa disposition, ses travaux ne soient point suivis de résultats proportionnés à ses desirs et à la disposition qu'elle a de transmettre aux Cultivateurs les Instructions qui pourroient tendre à leur avantage, et qu'il seroit en son pouvoir de communiquer. Ceci doit être plus particulièrement le cas dans les parties éloignées du District, où les Cultivateurs ont peu d'occasions d'assister aux Exhibitions du District, et pour lesquelles cette Société a réussi, il y a quelques années, à former diverses Sociétés Auxiliaires dans les Paroisses de Campagne, lesquelles, faute d'assistance pécuniaire suffisante, ont, à quelques exceptions près, cessé entièrement d'exister, ou sont dans un état à ne pouvoir presque plus remplir le but pour lequel elles ont été formées.

La Société a fréquemment discuté sur les mesures qui pourroient tendre le plus efficacement à améliorer l'Agriculture dans le District, et elle a trouvé qu'il y auroit deux mesures de la plus grande importance tendant chacune à répandre la connoissance de l'Agriculture d'une manière plus efficace qu'il n'a jamais été fait en cette Province, quoique très-communes dans les autres Pays, et de l'adoption desquelles la Société espéreroit les plus heureux succès, et qu'elle se chargeroit volontiers de mettre elle-même à exécution, savoir: la Publication d'un Papier périodique sur des sujets purement d'Agriculture pour distribuer dans le District, ou même dans toute la Province avec peu de travail de plus dans l'exécution: il est probable que, dans le premier cas, une Somme annuelle de Cent Louis, pendant au moins cinq années, et le double de cette Somme dans le dernier cas, suffiroient pour mettre à exécution une mesure aussi désirable.

L'autre mesure de l'adoption de laquelle la Société espère encore plus d'avantages immédiats, est l'établissement d'une Terre pour l'Instruction, sous la direction de la Société, sur laquelle un certain nombre de jeunes gens, fils de Cultivateurs, d'un âge convenable, pourroient être convenablement instruits dans la Théorie de l'Agriculture sur des principes scientifiques, et dans les différentes branches de la pratique, telles que perfectionnées et en usage dans la Grande Bretagne et ailleurs, avant qu'elles sont applicables à notre climat. On pourroit avoir sur cette Terre les meilleures races d'Animaux, et des Instrumens de la meilleure construction, afin de les répandre graduellement et généralement dans tout le District ou dans toute la Province, car un tel Etablissement est susceptible d'être formé sur un plan qui puisse être utile à la Province en général.

Dans la vue de faciliter les intentions du Gouvernement de Sa Majesté pour l'encouragement de la Culture du Chanvre dans ces Provinces, et dans l'espérance de procurer beaucoup d'avantages à nos Cultivateurs, s'ils pouvoient être induits à cultiver cet objet profitable de commerce, la Société recommanderoit l'établissement par une Loi d'un endroit où le Cultivateur pût trouver à disposer de son Chanvre brut tel que pris sur la terre, qui pourroit être manufacturé à la même Institution de manière à pouvoir être exporté. C'est un grand objet de commerce dans le Nord de l'Europe, et de la plus grande importance à la Mère-Patrie pour l'usage de sa puissante Marine.

La Société sollicite humblement une Aide pécuniaire suffisante pour la mettre en état de faire ses affaires ordinaires, de payer les Prix, et mettre les Sociétés Auxiliaires en état de se soutenir, et de promouvoir un esprit de recherche et d'amélioration dans les parties éloignées du District.

La Société recommande aussi instamment des Aides Spéciales pour pourvoir à la Publication d'un Papier sur l'Agriculture, et pour fonder et maintenir d'une manière permanente une Terre pour l'Instruction. La Société sera prête à fournir des explications sur ce sujet si on l'appelle.

Les Deniers mis à la disposition de la Société dans la dernière Session de la Législature, ont été dépensés en prix pour l'Agriculture, adjugés aux Exhibitions du District, et en assistance donnée à celles des Sociétés Auxiliaires qui l'ont demandée, ainsi qu'il paroîtra plus amplement en examinant les Comptes du Trésorier ci-annexés.

La Société prend la liberté d'exposer humblement, qu'il résulte des inconvéniens et des obstacles à la Distribution judicieuse des Prix offerts, de ce que l'Aide n'est votée que pour un an. Pour y remédier la Société recommanderoit que les Aides pour l'avancement de l'Agriculture en cette Province fussent permanentes l'espace de quatre années au moins.

Le tout humblement soumis.

Quebec, le 3 Février 1826.

D

JH. PLANTE', P. A. S. Q.

Appendice  
(E.)  
No. II.  
4e. Fév.